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 РЕФЕРАТ 

 

Объем дипломной работы составляет 52 страницы. Список литерату-

ры насчитывает 65 наименований. 
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Объектом исследования являются способы семантизации лексики ино-

странного (русского) языка. 

Предмет рассмотрения составляют особенности использования спосо-

бов (приемов) семантизации лексики на разных этапах обучения русскому 

языку как иностранному. 

Цель дипломной работы − раскрыть специфику способов семантизации 

лексики с учетом содержания обучения иностранному (русскому) языку на 

разных этапах. 

Основным методом исследования выступает описательно-

аналитический, позволяющий  проанализировать, обобщить и включить ре-

зультаты методических исследований в целостное описание семантизации как 

объяснения значения слова или выражения и как «одной из важнейших про-

блем при обучении русскому языку иностранцев», по словам А. Н. Щукина.  

Результаты исследования выражаются в обобщении методического 

опыта различных способов (приемов, видов) семантизации в иностранной 

аудитории, в первую очередь при обучении русскому языку как иностранному.  

Научная новизна исследования определяется тем, что способы (прие-

мы, виды) семантизации лексики осмысляются и описываются в работе в тес-

ной связи с этапами обучения русскому языку как иностранному (их задачами 

и общей спецификой) и не рассматриваются как «замкнутые на себе», авто-

номные процедуры толкования слов. 

Структуру работы составляют: реферат на русском и английском язы-

ках, введение, две главы, заключение и список использованной литературы. 

Содержание основной части дипломной работы определяется поставленными 

задачами/ 
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ABSTRACT 

 

The volume of the thesis is 52 pages long. The list of references includes 65 

titles. 

 

Keywords 

SEMANTIZATION, METHODS OF SEMANTIZATION OF FOREIGN 

LANGUAGE, VOCABULARY, RUSSIAN AS A FOREIGN 

LANGUAGE, LEXICAL ASPECT 

 

 

The object of the study is the methods of vocabulary semantization of a for-

eign (Russian) language. 

The subject of the research is the peculiarities of using methods (techniques) 

of vocabulary semantization at different stages of teaching Russian as a foreign lan-

guage. 

The purpose of the thesis is to reveal the specifics of the methods 

of vocabulary semantization, taking into account the content of teaching a foreign 

(Russian) language at different stages. 

The main method of research is descriptive-analytical, which allows analyz-

ing, summarizing and including the results of methodological research in a compre-

hensive description of semantization as an explanation of the meaning of a word or 

expression and as «one of the most important problems in teaching the Russian lan-

guage to foreigners», according to Shchukin, A. N. 

The results of the study are expressed in the generalization of methodological 

experience of various methods (techniques, types) of semantization in a foreign au-

dience, primarily when teaching Russian as a foreign language. 

The scientific novelty of the research is determined by the fact that the meth-

ods (techniques, types) of vocabulary semantization are interpreted and described in 

the work in close connection with the stages of teaching Russian as a foreign lan-

guage (their objectives and general specifics) and are not considered as «self-

contained», autonomous procedures for interpreting words. 

The structure of the work consists of an abstract in Russian and English, an 

introduction, two chapters, a conclusion, a list of references and one appendix. The 

content of the main part of the thesis is determined by the objectives set. 

 

 

 

 


